
PROTOKÓŁ nr V/2019 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 27 czerwca 2019 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 15:20. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 15 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Sekretarz Gminy – Bogumiła 

Cienkus, Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Przewodniczący Rady Powiatu Paweł 

Szczepkowski, Radny Powiatowy Rafał Gotowiec, Radny Powiatowy Zenon Szczepankowski.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył V sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum, na 15 

radnych obecnych jest 15 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. Potwierdzono 

również obecność używając terminali do głosowania.  

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej o wręczenie 

zaświadczenia o wyborze na Radną Pani Grażynie Wójcickiej. Po wręczeniu zaświadczenia 

zgodnie z art. 23a Ustawy o Samorządzie Gminnym Przewodniczący przeprowadził 

ślubowanie nowo wybranej Radnej. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez Radną. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej IV sesji Rady Gminy. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036, 

5.2 zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 

2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok 

5.3 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Czernice Borowe oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku, 

5.4 w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe,  

5.5 w sprawie podziału środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli, 



5.6 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Czernice Borowe, 

5.7 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, 

5.8 zmieniająca Uchwałę Nr 96/VIII/11 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia  

15 września 2011 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

oraz umieszczanie w nim urządzeń infrastruktury technicznej, obiektów 

budowlanych nie związanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 

ruchu drogowego oraz reklam,  

5.9 zmieniająca Uchwałę Nr 9/I/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 19 listopada 

2018 r. sprawie ustalenia składu liczebnego i osobowego Komisji Zdrowia, Oświaty 

i Kultury Rady Gminy Czernice Borowe, 

5.10 zmieniająca Uchwałę Nr 6/I/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 19 listopada 

2018 r. w sprawie ustalenia składu liczebnego i osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Czernice Borowe i powołania z tego składu 

przewodniczącego Komisji, 

5.11 debata nad Raportem o stanie Gminy Czernice Borowe za 2018 rok, 

5.12 podjęcie uchwały w sprawie votum zaufania dla Wójta Gminy Czernice Borowe, 

5.13 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2018 rok, 

5.14 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Czernice Borowe za 2018 rok, 

5.15 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

5.16 w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Czernice Borowe, 

5.17 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Czernice Borowe. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacja Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2018 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stanowiskach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego za rok 2018. 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach 

Borowych za 2018 rok. 



9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach 

Borowych za 2018 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Czernicach Borowych za 2018 rok. 

11. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Czernice Borowe za 2018 rok. 

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2018. 

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 r. 

14. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

17. Wolne wnioski i zapytania. 

18.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady – zapytał o uwagi do porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady – w imieniu Komisji Zdrowia Oświaty i Kultury zgłosił wniosek 

formalny dotyczący pkt. 5.10 dotyczącego składu osobowego Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji, aby skład tej komisji wynosił 4 osoby. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że wniosek dotyczy konkretnej uchwały i nie wprowadza 

zmian w porządku obrad. W związku z powyższym sesja odbywa się zgodnie z 

zaproponowanym porządkiem obrad. 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Ad. pkt. 4 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej IV sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 15 głosami za. 

 



Ad. pkt. 5.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 61/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 62/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 5.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 



prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 63/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 64/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie podziału środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 



Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 65/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie podziału środków na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 66/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 



przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 67/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 96/VIII/11 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

15 września 2011 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 

umieszczanie w nim urządzeń infrastruktury technicznej, obiektów budowlanych 

niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz 

reklam. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jest mała zmiana w treści uchwały. Paragraf 2 należy 

wykreślić o treści pozostałe postanowienia uchwały pozostają bez zmian. Ponadto należy 

zmienić numery paragrafów 3 na 2 i 4 na 3. 

 

Sołtys Tadeusz Bartołd – poprosił o wyjaśnienie, kto jest zajmującym pas drogowy i do kogo 

wpływają wpłaty. 

 

Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że uchwała jest podejmowana z racji budowy sieci interentu 

szerokopasmowego, aby zachęcić inwestora i wynegocjować jak największą liczbę przyłączy. 

Opłaty wnoszą właściciele i wpływa to do budżetu gminy. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 68/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. zmieniającą Uchwałę Nr 96/VIII/11 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 15 września 2011 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego oraz umieszczanie w nim urządzeń infrastruktury technicznej, obiektów 



budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 

drogowego oraz reklam. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 9/I/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 19 

listopada 2018 r. sprawie ustalenia składu liczebnego i osobowego Komisji Zdrowia, Oświaty 

i Kultury Rady Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jeden z Radnych zrezygnował z mandatu i w związku 

z wyborem nowej Radnej należy uzupełnić skład Komisji. Na komisji padła propozycja 

uzupełnienia Komisji o Panią Radną Grażynę Wójcicką – czy wyraża Pani zgodę? 

 

Radna Grażyna Wójcicka – tak wyrażam zgodę. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej Grażyny Wójcickiej na 

członka komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury. 

 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Kandydatura została przyjęta 14 głosami za. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 69/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. zmieniającą Uchwałę Nr 9/I/2018 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 19 listopada 2018 r. sprawie ustalenia składu liczebnego i osobowego Komisji 

Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 6/I/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 19 



listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składu liczebnego i osobowego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy Czernice Borowe i powołania z tego składu przewodniczącego Komisji,. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach przekazany był projekt uchwały, który 

został opracowany na podstawie sugestii Radnych mówiący o tym, aby zmniejszyć skład 

komisji do 3 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – zgłosił wniosek Komisji Zdrowia Oświaty i Kultury o 

utrzymanie składy osobowego w liczbie 4 osób ze względu na to, iż dzięki tego każda z Komisji 

stałych będzie miała swojego reprezentanta. 

 

Przewodniczący Rady – czy są jeszcze jakieś sugestie? 

 

Radny Ryszard Bońkowski – jak Pan to przewiduje czy to ma być 3 osoby czy 4? My 

wnioskujemy o 4. 

 

Przewodniczący Rady – ja nie przewiduję tylko czekam na opinię Radnych. Proszę o dalsze 

sugestie. 

 

Radny Cezary Kołakowski – wnioskowaliśmy o skład 3 osobowy, ponieważ po rozmowie z 

przewodniczącym tej komisji otrzymaliśmy informacje, że Komisja zebrała się 3 razy w 

składzie 3 osobowym. Tutaj padł zarzut, że może nie chcemy, aby Pani Wójcicka była, 

absolutnie nie chodzi o Panią tylko o aspekt finansowy. Skład 4 osobowy nie gwarantuje, że 

Pani Wójcicka będzie w tym składzie, równie dobrze ktoś inny może być podany. Absolutnie 

nie chodzi tutaj o Pani osobę. Jeżeli będzie skład 4 osobowy my to uszanujemy i 

zaakceptujemy. 

 

Przewodniczący Rady – czy są jeszcze jakieś sugestie? Nie ma, więc poddam pod głosowanie 

wniosek Pana Radnego Włodzimierza Stolarczyka o utrzymanie składu osobowego Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji w ilości 4 Radnych. 

 

za     - 5 

przeciw    - 8 

wstrzymało się   - 2 

 

Wniosek został odrzucony 8 głosami przeciw. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 10 

przeciw    - 3 

wstrzymało się   - 2 



 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 70/V/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. zmieniającą Uchwałę Nr 6/I/2018 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 19 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składu liczebnego i 

osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Czernice Borowe i powołania z 

tego składu przewodniczącego Komisji,. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu - debata nad Raportem o 

stanie Gminy Czernice Borowe za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach dla Radnych przekazany był Raport o 

stanie Gminy, który zgodnie z ustawą o Samorządzie Gminnym przygotował Wójt Gminy. 

Raport ten był dostępny na stronie Gminy Czernice Borowe, otrzymali go również Państwo 

Sołtysi. Po zapoznaniu się jest przewidziana debata. W debacie biorą udział Radni oraz 

mieszkańcy jednak zgłoszenie mieszkańca do debaty musi wpłynąć do Przewodniczącego Rady 

na 1 dzień przed debatą. Ponadto osoba chcąca wziąć udział w debacie musi mieć poparcie 20 

osób. Do tej pory nie wpłynęło żadne zgłoszenie, więc udział w debacie mogą wziąć tylko 

Radni. Ewentualne uwagi pozostałych osób mogą być przyjęty w wolnych wnioskach. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że raport obejmuje stan finansów gminy, wykonanie 

wydatków inwestycyjnych, stan realizacji funduszu sołeckiego, informacje o mieniu 

komunalnym, informacje o realizacji polityki strategii, realizację gospodarowania zasobem 

mieszkaniowym. W części analitycznej zawierane są informacje na temat edukacji, kultury, 

pomocy społecznej, bezpieczeństwa publicznego, gospodarowania odpadami. Jednym słowem 

raport określa całą działalność Wójta Gminy, który realizuje uchwały Rady Gminy. 

 

Radny Ryszard Bońkowski – Panie Przewodniczący w drogownictwie nie zgada mi się z 

drogami. Na stan przyjęto o mniejszej wartości, wyremontowano od większej wartości – jak to 

jest? Np. droga Pawłowo Poręba, krótsza, a droższa, Obrębiec. Co innego jest przyjęto na stan, 

a co innego jest w remontach. Nawet jest różnicy na drodze 138 tys. 

 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Odpowiedź będzie udzielona na koniec debaty Pan 

Wójt ustosunkuje się do pytań. 

 

Skarbnik Gminy Czernice Borowe – rozbieżności w stosunku do metrów długości drogi w 

Obrębcu podane są na stronie 18 w metrach bieżących, natomiast omówione szczegółowo 

projekty podane są w kilometrach i tutaj nie ma żadnych rozbieżności. W Pawłowie podane jest 

w metrach kwadratowych a na stronie 79 podane jest w kilometrach. 

 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Ze swojej strony podam informację dla Pana 

Radnego Pani Skarbnik mówiła strona 77, jest tam mowa o projektach gminnych 



zakontraktowanych natomiast na stronie 16 i 17 są to kwoty zrealizowane, także one są nieco 

mniejsze.  

 

Skarbnik Gminy Czernice Borowe – Panie Radny tutaj na stronie 17 – 18 przedstawione są 

wydatki inwestycyjne z 2018 r. A na stronie 77 przedstawiona jest całkowita wartość projektu. 

Tam jest niewielka różnica, są to wartości projektów zapłacone w poprzednich latach, projekt 

musi być przed złożeniem wniosku o dofinansowanie. Przy przyjmowaniu środka trwałego na 

stan bieżę się pod uwagę całą wartość poniesionych nakładów. Nie widzę tutaj żadnych 

rozbieżności. 

 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Raport stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.12 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie votum zaufania dla Wójta Gminy Czernice Borowe. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Gminy rozpatruje Raport o Stanie Gminy i 

podejmuje decyzję o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Uchwała jest podejmowana 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy bezwzględną większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 71/V/2019 RADY 

GMINY CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie votum zaufania dla 

Wójta Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.13 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2018 rok. 

 



Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice Borowe Sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2018 r. Następnie zaprosił Radnych do zabierania głosu. 

 

Radny Ryszard Bońkowski – z tego co ja rozumiem ile przypada na 1 mieszkańca zadłużenia. 

 

Przewodniczący Rady – mając dane zawarte w materiałach mógł Pan to policzyć. 

 

Radny Ryszard Bońkowski – to ja Panu powiem tam mniej więcej ok 2400 zł. zadłużenia na 

1 mieszkańca. A druga sprawa ile nastąpiło zadłużenia w kadencji od 2014 do 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady – muszę poprosić Panią Skarbnik o podliczenie. W tej chwili Pani 

Skarbnik nie jest przygotowana, potrzeba czasu, aby to rzetelnie obliczyć. Taką odpowiedź Pan 

Radny otrzyma. 

 

Radny Ryszard Bońkowski – jak przewodniczący Komisji Budżetowej wie to niech podejdzie 

i wytłumaczy. Bo ja nie czuje się żadnym dłużnikiem, dlaczego mam mieć na swoim koncie 

2400 zł. zadłużenia. 

 

Wójt Gminy Czernice Borowe – drodzy Państwo kilka słów wyjaśnienia. Padło pytanie, jaki 

dług ma każdy obywatel w stosunku do długu gminy. Dług wynosi w tej chwili 8,8 mln., 

mieszkańców mamy ok 3890 dzieląc to wychodzi ok. 2400 zł. W tym jest dług na dotacje na 

drogi unijne i w tym roku po zwrocie dotacji spadnie. Zadłużenie jest wysokie i trzeba nad nim 

panować. W ubiegłym roku podjęliśmy decyzję, aby nie brać kredytu, chociaż był on 

zaplanowany. Podobny reżim finansowy chcemy utrzymać w tym roku. Przyczyną tego jest 

wysokie zadłużenie, ale chcemy również zachować pewien margines bezpieczeństwa, ze 

względu na chociażby zagrożenia klęskowe. W tym roku również nie planujemy zaciągania 

zobowiązań. Ogólna ocena wszystkich kadencji była taka, że jeżeli będzie możliwość 

pozyskania środków unijnych to będziemy z nich korzystać – drogi, kanalizacja, samochody 

przeciwpożarowe, retencja na koniec świetlice. Staraliśmy się wykorzystać dostępność 

środków unijnych maksymalnie. Wybudowana infrastruktura służy mieszkańcom. Obecnie nie 

ma już środków na drogi, turystykę, ogólna dostępność środków jest coraz mniejsza. Jest 

nadzieja i szansa, że oddłużymy kolejny na rok, na koniec roku planujemy zejście do 7 mln. Od 

2020 rusza kolejna agenda środków unijnych. Mamy związane z tym nadzieje, Warszawa 

będzie miała mniejszą dostępność środków, ale my będziemy mogli pozyskiwać środki na drogi 

turystykę. Jeżeli będzie szansa pozyskania środków to będziemy z tego korzystać. Rozumiem, 

że oczekiwania są duże ale z własnych funduszy nie stać nas na inwestycje milionowe. Trzeba 

pamiętać, że patrząc na to co się dzieje program azbestu został ograniczony. Na początku było 

80% dofinansowania na drogi potem tylko 75%. W tej chwili nie ma takiego dofinansowania 

na drogi. Program rządowy to 50/50. W każdym obszarze tak jest. W temacie reformy oświaty, 

my, jako samorząd otrzymujemy subwencję na pokrycie kosztów oświatowych.  Ostatnio 

pojawiły się informacje, że samorząd ma współfinansować te koszty. W ostatni roku już jest 

potrzeba współfinansowania 2 mln złotych oświaty. Byłbym zwolennikiem przywrócenia 

prowadzenia szkół przez Ministerstwo Edukacji, ponieważ zostałyby 2 mln w budżecie. 



Obciążenia wzrastają i coraz trudniej jest samorządom związać koniec z końcem. To są 

zagrożenia, które się dzieją. Patrząc na to, co się dzieje staramy się reżim finansowy utrzymać. 

Wbrew pozorom inwestycje na poziomie ponad 1 mln złotych będą realizowane w tym roku. 

Faktem jest, że tworzenie budżetów w obecnej sytuacji jest zdecydowanie trudniejsze niż 

dotychczas. Rzeczywiście zadłużenie jest wysokie, jedne z najwyższych na Mazowszu. Teraz 

będzie kilka lat „chudszych”, ale nie znaczy, że bez inwestycji. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 72/V/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2018 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.14 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane 

jest  podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania  

budżetu Gminy Czernice  Borowe za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr Os.202.2019 składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 15 maja 2019 roku  w sprawie wydania 

opinii o wniosku sporządzonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Czernice  Borowe w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. Regionalna Izba Obrachunkowa niniejszą  

uchwalą potwierdziła sentencję uchwały nr I/9/2019 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 09 maja 2019 roku o opinii wykonania przez Wójta Gminy Czernice Borowe 

budżetu gminy Czernice Borowe za 2018 rok i w sprawie wniosku o absolutorium dla Wójta 

Gminy Czernice Borowe. 

 

Dyskusji nie było. 

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 



Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy bezwzględną większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 73/V/2019 RADY 

GMINY CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. uchwałę w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Czernice Borowe za 2018 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt  Gminy podziękował za  zaufanie. Wyraził nadzieje, że uda nam się wspólnie zrealizować  

z powodzeniem również budżet na 2019 rok.  

 

Ad. pkt. 5.15 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach. Tą uchwałą 

określamy procedurę wnoszenia inicjatyw obywatelskich. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 74/V/2019 RADY GMINY CZERNICE 

BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.16 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła skarga mieszkańca. W treści są tylko 

inicjały mieszkańca ze względu na dyrektywę RODO i prośbę mieszkańca. Skarga ta została 

skierowana do Wojewody Mazowieckiego, który przekazał ją do Rady Gminy. Zgodnie ze 

statutem skargi są rozpatrywane przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.  

 

Przewodniczący odczytał treść skargi (skarga stanowi załącznik do protokołu). 

 



Przewodniczący odczytał opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji (opinia stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 75/V/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działania 

Wójta Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5.17 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Gminy Czernice Borowe. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek mieszkańca gminy, zgodnie ze 

statutem wnioski są rozpatrywane przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący odczytał treść wniosku (wniosek stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący odczytał opinię Komisji Skarg Wniosków i Petycji (opinia stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła UCHWAŁĘ Nr 76/V/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie rozpatrzenia wniosku 

mieszkańca Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

  



Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe  

w 2018 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2018 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stanowiskach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 

terytorialnego za rok 2018. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stanowiskach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostki samorządu terytorialnego za rok 2018. 

 

  



Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w Czernicach Borowych 

za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Informacji 

w Czernicach Borowych za 2018 rok. 

 

Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych 

za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Czernicach Borowych za 2018 rok. 

 

Ad. pkt. 10 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Czernicach 

Borowych za 2018 rok. 



Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Czernicach Borowych za 2018 rok. 

 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Czernice Borowe za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie oceny zasobów: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Czernice 

Borowe za 2018 rok. 

 

 

Ad. pkt. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2018. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 15 



przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego 

za rok 2018. 

 

 

Ad. pkt. 13 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach, gdzie 

padł wniosek od Radnego Włodzimierza Stolarczyka o dokładniejsze rozbicie kwot wydatków 

GKRPA na poszczególne zadania. Przewodniczący poinformował, że skład osobowy nowej 

komisji powołanej w 2019 r. znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej.   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy większością głosów przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 

2018 r. 

 

Ad. pkt. 14 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 14 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie 

 – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 15 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 15 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie. Przewodniczący Rady oczytał odpowiedź na interpelację Radnego 

Ryszarda Bońkowskiego złożonej w dniu 11 lutego dotyczącą organizacji pracy oraz wydatków 

ponoszonych na działanie Rady Gminy. Odczytana odpowiedź stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 16 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie do 

sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy – uzupełnił sprawozdanie o kilka kwestii. Poinformował, że Gmina otrzymała 

dofinansowanie na modernizację boiska wielofunkcyjnego w Czernicach Borowych i zostało 

ogłoszone postępowanie na wyłonienie wykonawcy, żeby inwestycję tę wykonać w wakacje, 

by boisko od września służyło uczniom. Gmina otrzymała także dofinansowanie na 

wyposażenie pracowni informatycznej w Szkole Podstawowej w Czernicach Borowych. Dla 

wyżej wymienionych projektów Gmina zobowiązana jest zapewnić tzw. wkład własny z uwagi, 

ze projekty nie wystarczają na pokrycie wszystkich wydatków związanych z realizacją w/w 

inwestycji. Wójt poinformował również, że dochody ze sprzedaży nieruchomości stanowią 

udział około 300 000,00 zł w naszym budżecie. Rzeczoznawca pracuje na temat wyceny 

właśnie tych nieruchomości. Ogłaszane było już postępowanie na sprzedaż nieruchomości w 

Olszewcu, nie zgłosił się nikt chętny, więc postępowanie zostanie ponowione. Wójt omówił 

kwestię obniżenia opłaty za zajęcie pasa drogowego pod budowę Internetu szerokopasmowego.  

Obniżając opłatę gmina chce spowodować impuls do tego, że gmina jest zainteresowana 

Internetem szerokopasmowym w jak największym zakresie, i chce stwarzać warunki 

preferencyjne dla jego budowy. Ministerstwo Cyfryzacji samo zdefiniował około 150 

potencjalnych użytkowników. Obniżają stawkę dostaliśmy obietnicę z Ministerstwa, że ta ilość 

zostanie zwiększona. Wójt omówił także kwestie przebudowy drogi 544. Przypomniał, że 

Gmina próbując spowodować inwestycje wzdłuż drogi 544 zaczęła kilka lat temu 

przygotowywać koncepcję przebudowy i projekty techniczne w tym zakresie, w dwóch 

miejscowościach (Czernice Borowe, Obrębiec). Potem zwrócono uwagę że powinna być 

jeszcze trzecia – Żebry. W otoczeniu działań Gminy pojawił się taki ciekawy i  realistyczny 

pomysł. Województwo mazowieckie widząc potrzebę modernizacji tej drogi, w oparciu o 

wniosek Starostwa Powiatowego spowodowało przekazanie tej drogi do powiatu, żeby móc 

modernizować drogę na całym odcinku powiatu przasnyskiego. Odbyło się techniczne 

konsultacyjne spotkanie w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w obecności 

przedstawiciela powiatu i gminy, i zwyciężyła koncepcja, żeby nie robić obwodnic w Obrębcu 

i Czernicach Borowych, tylko po prostu dokonać poszerzeń w obrębie tych miejscowości. 

Przebudowa drogi powinna być zrealizowana do 2021 r. w całości. By poprawić 

bezpieczeństwo na drodze 544 ścieżka pieszo-rowerowa będzie poprowadzona wzdłuż drogi, 

w pasie poza rowem aż do Czernic Borowych. Następnie Wójt omówił kwestię gazyfikacji 

gminy. Strefa południowa gminy: Turowo, Rostkowo Obrębiec Chojnowo, Nowe Czernice i 

Czernice Borowe może zostać najszybciej zgazyfikowana. Jeżeli firma dostanie ankiety 

deklarujące przyłączenie się do sieci, to  jest w stanie przygotować już w tym roku proces 

inwestycyjny. Urząd Gminy wysłał do wszystkich mieszkańców ankiety. Wójt zwrócił się o 

poważne potraktowanie sprawy i złożenie jak największej ilości ankiet. Poprosił również 

państwa sołtysów o przychylności i pomoc w ankietowaniu. Zaplanowano również 

uruchomienie ankietera ponieważ musimy pokazać potencjał i chęć do działania żeby 

przekonać spółkę do zainwestowania. W drugiej części Gminy zagęszczenie mieszkańców jest 



mniejsze, ale jeśli gazyfikacja już zostanie zrealizowana w części Gminy, to będzie łatwiej 

rozbudować nitkę w obrębie pozostałych miejscowości. Wójt poinformował, że tegoroczne 

dożynki gminno-parafialne odbędą się w Rostkowie. Wójt poprosił o zaangażowanie się 

sołtysów z tej parafii zaangażowali ale i poprosił o delegacje z pozostałych sołectw. Wójt dodał, 

że 13 lipca w Chojnowie  odbędzie się koncert z Gabrieli Kurylewicz, a 24 sierpnia spotkania 

z historią w Chojnowie. Wójt dodał, że bardzo  cieszy go aktywność niektórych sołectw i 

organizacji pozarządowych oraz powstające Koła Gospodyń Wiejskich. 

 

Radny Ryszard Bońkowski -  zapytał która droga w Kosmowie jest przeznaczona do remontu 

w Kosmowie Nart? Wójt odparł, że decyzją Rady Gminy zawnioskowana jest droga we wsi. 

Na drugą drogę wniosek rzeczywiście był przez mieszkańców zgłaszany ale proces 

przygotowania takiej inwestycji jest złożony i czasochłonny. Rady zapytał kiedy wykonana 

zostanie inwestycja we wsi w Kosmowie? Wójt odparł, że  po wprowadzeniu do budżetu będzie 

ogłoszone postępowanie na wyłonienie przedsiębiorstwa realizującego remont drogi, 

wykonanie do października, zaś rozliczenie do końca roku. 

 

Radny Jacek Bartołd – zapytał o drogę 544 i utworzeniu ciągu pieszo-rowerowego, który ma 

być wg. wypowiedzi zakończony w Czernicach Borowych, a była poruszana sprawa 

miejscowości Żebry. Co z miejscowością Żebry? Wójt odparł, że mowa jest o remoncie drogi 

na terenie całej gminy, więc do Żeber włącznie. Wójt dał, że uzyskał wstępną ustną zgodę by 

ciąg pieszo-rowerowy był w pasie kolejki wąskotorowej, bez naruszania torowiska.  

 

Ad. pkt. 17 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są wolne 

wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

 

Pani Marzena Smoleńska – Sołtys sołectwa Pierzchały zgłosiła problem słabej jakości dróg 

w obrębie sołectwa. Wójt odparł, że jest słaby stan dróg w sołectwie Pierzchały. Droga 

wykonana była metodą tzw. potrójnego utrwalenia i pierwszy odcinek, i drugi, i przy dużym 

obciążeniu uległa destrukcji. Zaznaczył, że transporty zasadniczo związane z wywozem urobku 

ze żwirowni nie powinny się odbywać na tej drodze. Dodał, że bieżące remonty dróg za chwilę 

będą realizowane przy użyciu skrapiarki i poprzez nawożenie przez firmę, która wygrała 

przetarg na bieżące remonty dróg. Należy pomyśleć o realizacji w przyszłości poprawy tej 

drogi, np. w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Wójt dodał, że z 

podatku od żwirowni gmina uzyskuje około 84 000, 00 zł w skali roku.  

 

Pan Zenon Szczepankowski – Radny Rady Powiatu Przasnyskiego pogratulował wójtowi 

votum zaufania i absolutorium. Wyraził radość z kontynuowanych inwestycji, które on 

zainicjował jeszcze jako Starosta powiatu, dot. przebudowy drogi 544. Zachęcił także 

mieszkańców do zaangażowania się w proces gazyfikacji gminy. Duża liczba ankiet daje duże 

realne szanse na zgazyfikowanie gminy. Przypomniał o inwestycji związanej z rzeką węgierską 

i melioracją i zachęcił by kontynuować takie działania z uwagi na postępującą corocznie suszę. 

Poinformował, że planowane są dofinansowania przez Wody Polskie na takie cele.  



 

Pan Andrzej Bączek – Sołtys sołectwa Turowo zapytał kiedy zostanie dokończony remont 

drogi powiatowej w Turowie, w kwestii uzupełnienia poboczy. 

 

Pan Paweł Szczepkowski – Przewodniczący Rady Powiatu Przasnyskiego ustosunkował się 

do kwestii remontów dróg powiatowych. Jeżeli chodzi o remonty dróg, które były za 

poprzedniej kadencji to nadmienił, że  zgłaszał na sesji rady powiatu, że inwestycje te nie 

zostały zrobione należycie. Wspomniał także o drodze w kierunku Chrostowa, która teraz 

będzie przez Radę Powiatu robiona po raz drugi z uwagi na jej zły stan mimo remontu. W 

kwestii Turowa Przewodniczący dodał, że pobocza będą zrobione jak najszybciej się da, prosił 

o skierowanie wniosku do powiatu w tej sprawie. Przewodniczący zapytał Wójta Gminy 

odnośnie gazyfikacji. Poparł pomysł gazyfikacji ale poprosił o przedstawienie kalkulacji 

kosztów, które będą leżały po stronie mieszkańca gminy. Nadmienił, aby ankieter także 

posiadał taką wiedzę ponieważ ludzie nie wiedzą z jakimi kosztami wiąże się taka inwestycja.  

Dodał, ze warto zastanowić się i zapytać mieszkańców w którym kierunku tak naprawdę 

gazyfikacja powinna iść bo gospodarstwa od strony Grójca, Olszewca, Węgry, Zberoża, czy 

Pawłowa też mogą być zainteresowane. Zaproponował by wysoka rada spojrzała na 

problematykę także w ten sposób, żeby poprowadzić ewentualnie dwie nitki gazociągu. 

 

Wójt Gminy dodał, ze spostrzeżenia Pana Przewodniczącego są bardzo słuszne. Dodał, że tak 

naprawdę chodzi o to żeby w ogóle przyciągnąć gazyfikację w naszym kierunku żeby to 

ruszyło, wtedy w przyszłości łatwiej będzie rozbudować ewentualnie dalszą instalację. Jeśli 

chodzi o koszty, to szacowana wartość przyłącza do 20 metrów (wkład mieszkańca) wynosi 

około 2 000,00 zł. Dłuższe przyłącze oczywiście będzie stosunkowo droższe, np. 40 metrów 

około 3 500,00 zł. W ankiecie jest również informacja że wewnętrzną instalację gazową musi 

każdy wybudować sobie sam. 

 

Radny Ryszard Bońkowski  - poprosił o ustosunkowanie się Radnych Powiatowych do 

sprawy zarośniętych poboczy przy drogach powiatowych. Prosił o usuniecie krzaków od 

granicy drogi powiatowej z gminą Dzierzgowo.  

 

Pan Paweł Szczepkowski – odparł, że wielokrotnie zgłaszał z Radnymi Powiatowymi z terenu 

gminy sprawę zakrzaczeń przy drogach powiatowych. Dodał, że zakrzaczenia nie były usuwane 

już od kilku lat. Przedstawił pomysł wypracowany w przerwie sesji z Radnym Rafałem 

Gotowiec, żeby wspólnie z gminami rozwiązać ten problem. Powiatowy Zarząd Dróg ma mało 

osób, które usuwają zakrzaczenia. Przedstawiono pomysł, żeby przy współudziale Gmin 

wypracować jakąś współpracę, gdzie Powiat mógłby np. współfinansować pracowników, np. 

robót publicznych, żeby wspólnie rozwiązać ten problem.  

 

Pan Zenon Szczepankowski – Radny Rady Powiatu Przasnyskiego dodał, że jego kadencja 

skupiała się na  poprawie jakości asfaltów w obrębie powiatu i też nie wszystkie udało się 

zrealizować.  Pan Szczepankowski wrócił do sprawy gazu, wyjaśnił, że w jego prywatny domu 

koszt przyłącza wg. Umowy wynosi 2 300,00 zł. Przedstawił także alternatywne 

dofinansowania na piec, czy fotowoltaikę. Zachęcił do składania ankiet. 



 

Pan Tadeusz Pszczółkowski – Sołtys sołectwa Miłoszewiec poprosił  Radnych powiatowych 

o dokończenie prac dot. poboczy w Miłoszewcu, ponieważ na tej drodze występują 

newralgiczne miejsca, gdzie uskoki sięgają nawet 30 cm, co stwarza ogromne 

niebezpieczeństwo.  

 

Wójt Gminy w kontekście wypowiedzi, które padły na temat zakrzaczeń wyjaśnił, że gmina 

przyjęła w tym roku model jednorazowego wykaszania z uwagi na wysokie koszty oraz brak 

ludzi do wykonywania takich prac. Wójt zachęcił aby dbać o pobocza w obrębie swoich 

gospodarstw i pól. Wójt poruszył także temat wyrzucanych do rowów i lasów odpadów. Jest to 

zjawisko nagminne, gmina zainstalowała fotopułapki by weryfikować osoby, które dopuszczają 

się takiego wykroczenia. Wójt przypomniał, że gmina powołała wspólnie z Parafią Rostkowo 

Spółdzielnię Socjalną Kostka. Na założenie spółdzielni pozyskane zostało 

kilkudziesięciotysięczne dofinansowanie. Spółdzielnia świadczy obecnie usługi 

okołoturystyczne. Spółdzielnia odkupi od gminy skrapiarkę i będzie także zajmować się 

naprawą dróg.  

 

 

Ad. pkt. 18 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął V sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 

 


